

# 标记免疫分析与临床

## Labeled Immunoassays and Clinical Medicine

月刊 1994年2月创刊 第24卷 第6期(总128期)

2017年6月25日出版

主管

中国核工业集团公司

主办

中国同辐股份有限公司

编辑

标记免疫分析与临床编辑委员会

主编 田亚平

社长 王丁泉

出版

中核(北京)期刊出版有限公司

印刷

中国人民解放军第4210工厂

发行

公开发行

中国邮政集团公司北京市报刊发行局

订购

全国各地邮政局

邮发代号:2-307

邮购

中核(北京)期刊出版有限公司

定价

每期25元

全年300元

地址

北京市西城区三里河二区甲1号305室

邮编100045

电话

(010)68515701

(010)68517801

网址

www.chinabjmy.com

E-mail

bjmy@china-isotope.com

中国标准连续出版物号

ISSN 1006-1703

CN 11-3294/R

万方数据

## 目次

### 论著

#### 临床研究

基于代谢组学评价血液生物标志物对中枢神经系统肿瘤  
的诊断价值

..... 张春燕,程昱璇,赵振宇,等(601)

心肌损伤标志物危急值的验证

..... 田娟,李莉(606)

免疫组化法与双色银染原位杂交法用于乳腺癌 HER-2  
检测诊断中的应用价值分析

..... 罗教秀,储兵,曹晓珊,等(610)

<sup>99m</sup>Tc-MIBI 门控心肌灌注显像评价 2 型糖尿病心功能的  
临床价值

..... 樊孝廉,舒毅,曾春平,等(614)

血淀粉酶在生长抑素与硫酸镁辅助 ERCP 治疗急性胰腺炎  
前后的表达变化及意义

..... 王艳静,许丙辉,台剑熊,等(617)

鼻咽癌<sup>18</sup>F-FMISO 乏氧显像的临床相关性研究

..... 吴娜静,尤徐阳,周乐源(621)

活血通络化痰中药对缺血性脑中风患者临床疗效及  
血清 HCY、CRP、SOD、MDA 的影响

..... 陈刚(627)

TLR4 受体基因多态性与子宫内膜异位症相关性探讨

..... 赖曾珍,徐志红(631)

溃疡性结肠炎患者血清中  $\gamma$ -谷氨酰转肽酶水平与炎症的  
关系

..... 杨春梅(635)

不同 HBV-DNA 载量乙型肝炎肝硬化患者血小板参数及  
D-二聚体检测的临床意义

..... 李珍瑶,黄小兵,李健茹,等(639)

三通法弹丸注射残留药物对肾小球滤过率的影响

..... 石瑾,温庆祥,崔璨,等(642)

脑脊液 C 反应蛋白、前白蛋白、腺苷脱氨酶和  $\beta_2$ -微球蛋白  
水平在儿童脑膜炎诊断中的临床价值

..... 何恩萍,全晖(644)

荧光染料偶联抗 HER-2 单链抗体对乳腺癌的  
体内外检测研究

..... 魏杰,王志国,朱诚,等(647)

莲芪胶囊对食道癌患者肿瘤坏死因子- $\beta$ 及超敏 C 反应蛋白的影响	李 燕, 贾勋超, 张 希, 等(651)
233 例慢性荨麻疹患者过敏原分布及其临床意义分析	王 思, 杨丽君, 刘春景, 等(655)
HE4 与 CA125 联合应用 ROMA 用于上皮性卵巢癌的风险评估	马 兰, 孙 颖, 王 萍, 等(659)
血清超敏 C 反应蛋白和心肌钙蛋白 T 检测对冠心病患者经皮冠状动脉介入治疗的临床价值探讨	马兴瑜(662)
带状疱疹后遗神经痛与 Th1/Th2 细胞因子及血清炎症因子相关性探讨	许 洁, 许 纲(666)
联合检测 IL-6、T-PSA、F-PSA 及 F-PSA/T-PSA 在前列腺疾病鉴别诊断中的应用价值	翁 超, 何银华(670)
老年烧伤患者康复期抑郁评分与血清 BDNF、MIF、NPY 的相关性分析	李春江, 於国军, 王 晶, 等(673)
伊立替康联合卡铂辅助化疗对宫颈癌患者血清叶酸、SCC-Ag 水平及临床疗效的影响	伍立群, 李 波, 肖凤仪, 等(676)
D-二聚体与超敏 C 反应蛋白在急性主动脉夹层诊断中的研究	张 涛, 江 海(679)
三种不同免疫检测法对乙肝血清学标志物检测的结果对比分析	殷蓓琦, 黄秋芳(682)

## 基础研究

活动性结核病患者外周血单个核细胞中结核分枝杆菌抗原特异性多能 CD4 <sup>+</sup> 和 CD8 <sup>+</sup> T 淋巴细胞的特征研究	肖 婧, 朱传智, 李洁琼, 等(686)
食管癌组织和细胞中表皮生长因子受体基因突变的筛选	车轶群, 王 迪, 沈 迪, 等(692)
脂氧化酶参与脑缺血预处理机制的研究	所 芮, 王 冬, 朱雨岚(698)
糖皮质激素调节 JAK2/STAT5 信号抑制小鼠气道重塑平滑肌细胞的增殖作用	李 霞, 陈凌燕, 周小建(702)
纳豆多糖改善小鼠 IgA 肾病的作用及其免疫学机制的研究分析	佟 芳, 毛成健(706)

## 实验室质量管理

3 款床旁糖化血红蛋白检测系统社区人群适用性研究	王 尉, 宋智心, 汤小琨, 等(709)
基层医疗机构乙肝五项检验质量状况与趋势分析	雷 婷, 胡 梅, 刘 娜, 等(713)

## 综 述

胱抑素 C 的临床应用及检测标准化进展	张小燕, 杨 宇(717)
---------------------	---------------

# Labeled Immunoassays and Clinical Medicine

Monthly Established in February 1994 Volume 24, Number 6 (Cumulated No. 128)

Jun. 25, 2017

## Responsible Institution

China National Nuclear Corporation

## Sponsor

China Isotope & Radiation Corporation

## Editing

Editorial Board of Labeled Immunoassays  
and Clinical Medicine

## Editor-in-Chief

TIAN Ya-ping (田亚平)

## President

WANG Ding-quan (王丁泉)

## Publishing

CNNC (Beijing) Periodical Publishing Co.  
Ltd.

## Printing

The PLA 4210 Factory

## Distribution

Beijing Publishing Bureau of China Post  
Group Corporation

## Mail-Order

CNNC (Beijing) Periodical Publishing Co.  
Ltd.

## Address

Room 305, 1A 2nd Block, Sanlihe, West  
District, Beijing 100045, China

Tel (010) 68515701 (010)68517801

## CNNS

ISSN 1006 - 1703  
CN 11 - 3294/R

万方数据

## CONTENTS IN BRIEF

### Original Article

#### Clinical Investigation

##### The Diagnostic Values of Plasma Metabolomics on Central Nervous System Tumors

ZHANG Chun-yan, CHENG Yu-xuan, ZHAO Zhen-yu, et al. (601)

##### Verification of Myocardial Injury Markers' Critical Values

TIAN Juan, LI Li (606)

##### An Comparison of the Value of Immunohistochemistry and Double-Color Silver Staining in Situ Hybridization for Detection of HER-2 in Breast Cancer

LUO jiao-xiu, CHU Bing, CAO Xiao-shan, et al. (610)

##### Clinical Value of Gated Myocardial Perfusion Imaging in the Evaluation of Left Cardiac Function in Patients with Type 2 Diabetes Mellitus

FAN Xiao-lian, SHU Yi, ZENG Chun-ping, et al. (614)

##### Expression and Significance of Serum Amylase in the Treatment of Acute Pancreatitis in ERCP with Somatostatin and Magnesium Sulfate

WANG Yan-jing, XU Bing-hui, TAI Jian-xiong, et al. (617)

##### Preliminary Clinical Study of <sup>18</sup>F-FMISO Hypoxia Imaging in Nasopharyngeal Carcinoma

WU Na-jing, YOU Xu-yang, ZHOU Le-yuan, et al. (621)

##### The Study of Clinical Affects of Huoxuetongluohuatan Decoction on the Patients with Ischemic Stroke and Serum HCY, CRP, SOD, MDA Influence

CHEN Gang (627)

##### Association Between TLR4 Receptor Gene Polymorphism with Endometriosis

LAI Zeng-zhen, XU Zhi-hong (631)

##### Relationship Between Serum $\gamma$ -Glutamyl Transpeptidase Level and Inflammation in Patients with Ulcerative

YANG Chun-mei (635)

##### Clinical Significance of Platelet Parameters and D-D Detection in Hepatitis B and Liver Cirrhosis Patients with Different HBV-DNA Loads

LI Zhen-yao, HUANG Xiao-bing, LI Jian-ru, et al. (639)

##### The Effect of Remainder Drug by Three-joint Bolus Injection in Renal Dynamic Imaging to GFR

SHI Jin, WEN Qing-xiang, CUI Can, et al. (642)

##### Diagnostic Values of Levels of C-reactive Protein, Pre-albumin, Adenosine Deaminase and $\beta_2$ -microglobulin in Cerebrospinal Fluid for Children with Meningitis

HE En-ping, QUAN Hui (644)

##### HER-2 Targeted scFv Fluorochrome Conjugates for Detecting Breast Carcinoma *in vitro* and *in vivo*

WEI Jie, WANG Zhi-guo, ZHU Cheng, et al. (647)

##### The Effect of Lian Qi Capsules Treatment of Tumor Necrosis Factor - $\beta$ and High Sensitivity C-reactive Protein with Esophageal Cancer Patients

LI Yan, JIA Xun-chao, ZHANG Xi, et al. (651)

<b>The Study of Distribution and Clinical Significance of Allergen in 233 Patients with Chronic Urticaria</b> WANG Si, YANG Li-jun, LIU Chun-jing, et al. ....	(655)
<b>HE4 and CA125 Combined with ROMA Index for Epithelial Ovarian Risk</b> MA Lan, SUN Ying, WANG Ping, et al. ....	(659)
<b>The Discussion on Clinical Values of Serum High Sensitive C Reactive Protein and Cardiac Troponin T Measures in Patients with Coronary Heart Disease After Percutaneous Coronary Intervention</b> MA Xing-yu .....	(662)
<b>Correlation Study of Herpes Zoster Postherpetic Neuralgia with Th1/Th2 Cytokines and Serum Inflammatory Factors</b> XU Jie, XU Gang .....	(666)
<b>The Application of IL-6, T-PSA, F-PSA Measures in the Differential Diagnosis Between Prostate Cancer and Benign Prostatic Hyperplasia</b> WENG Chao, HE Yin-hua .....	(670)
<b>Relationship Between Depression Score and Levels of Serum BDNF, MIF and NPY in Elderly Patients with Burn After Rehabilitation</b> LI Chun-jiang, YU Guo-jun, WANG Jing, et al. ....	(673)
<b>Effect of Irinotecan and Carboplatin Chemotherapy on the Serum Folicacid, SCC-Ag and Clinical Curative Effect of Cervical Cancer Patients</b> WU Li-qun, LI Bo, XIAO Feng-yi, et al. ....	(676)
<b>The Study of D-dimer and Hypersensitivity C-reactive Protein in Early Diagnosis of Acute Aortic Dissection</b> ZHANG Tao, JIANG Hai .....	(679)
<b>Comparative Analysis of the Results of Three Different Methods for Detection of Hepatitis B Serological Markers</b> YIN Bei-qi, HUANG Qiu-fang .....	(682)
<b>Basic Research</b>	
<b>Identified the Characteristic of <i>M. tb</i>-specific CD4<sup>+</sup> T and CD8<sup>+</sup> T Cells Responses Induced in PBMCs of Active Tuberculosis Patients</b> XIAO Jing, ZHU Chuan-zhi, LI Jie-qiong, et al. ....	(686)
<b>Screening for Epidermal Growth Factor Receptor Mutations in Esophageal Cancer Tissues and Cell Lines</b> CHE Yi-qun, WANG Di, SHEN Di, et al. ....	(692)
<b>Protecting Effects of Ischemic Preconditioning of Cerebral Ischemia by Inhibiting 12/15-Lipoxygenase</b> SUO Rui, WANG Dong, ZHU Yu-lan .....	(698)
<b>Effect of Glucocorticoid Regulating JAK2 / STAT5 Signal on Proliferation of Smooth Muscle Cells in Mice with Airway Remodeling</b> LI Xia, CHEN Ling-yan, ZHOU Xiao-jian .....	(702)
<b>Study of Natto Polysaccharide Effect and Immunological Mechanism of IgA Nephropathy in Mice</b> TONG Fang, MAO Cheng-jian .....	(706)
<b>Laboratory Quality Management</b>	
<b>The Study of the Application of the 3 POCT HbA1c Instruments in Community Clinics</b> WANG Wei, SONG Zhi-xin, TANG Xiao-kun, et al. ....	(709)
<b>The Analysis of Detection Status and Quality Trend of Hepatitis B and Related Tests in Primary Medical Institutions</b> LEI Ting, HU Mei, LIU Na, et al. ....	(713)
<b>Review</b>	
<b>Clinical Application of Cystatin C and Its Detection Standardization Progress</b> ZHANG Xiao-yan, YANG Yu .....	(717)

社 长 王丁泉  
编 辑 张增武 李 凌 潘子昂 李 雁  
本期责任编辑 李 凌  
本期英文审校 宋文字 刘丽君